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گيل آبادي مديرعامل خانه تئاتر شد

ش�هرام گيل آب�ادي در حال�ي ك�ه در س�الن ش�هرزاد 
نماي�ش »ي�ك دقيق�ه و س�يزده ثاني�ه« را روي صحن�ه 
دارد، ب�ه عن�وان مديرعام�ل خان�ه تئات�ر انتخاب ش�د. 
تغییرات در هیئت مديره خانه تئاتر و علني شدن اختلاف میان 
چهره هايي چون ايرج راد و اصغر همت گويا كار را به جايي رسانده 
اس��ت تا مديرعامل خانه تئاتر از جامعه اي خارج از اين مؤسسه 
برگزيده شود. در جلسه هیئت مديره در هفته هاي گذشته، بارها 
گزينه هاي قابل اتكا براي پس��ت مديرعاملي خان��ه تئاتر مورد 
بررس��ي و بحث قرار گرفته بود؛ اما آنچه مش��هود است شانس 
شهرام گیل آبادي، يك مدير سابق در شهرداري بیش از ديگران 
بوده است؛ گزينه اي سیاسي كه شايد به واسطه روابطش بتواند 
شرايط را براي تئاتري ها بهبود ببخشد. اگرچه گیل آبادي در ادوار 

مختلف هیچ گاه گزينه مديريتي در حوزه تئاتر نبوده است. 
حال محمودرضا رحیمي، س��خنگوي خانه تئاتر در گفت وگو با 
ايسنا گفته است پس از پايان جلس��ه فوق العاده شنبه 9 تیرماه 
كه به انتخاب مديرعامل خانه تئاتر اختصاص داشت، در نهايت 
ش��هرام گیل آبادي دعوت شده اس��ت تا در جلسه حاضر و پس 
از صحبت هايي، در يك رأي گی��ري مخفي به عنوان مديرعامل 
انتخاب شود. هنوز مش��خص نیست س��طح اختیارات شهرام 

گیل آبادي در خانه تئاتر به چه میزان است. 
طب��ق گفته ه��اي محمودرضا رحیم��ي براي انتخاب ش��هرام 
گیل آبادي دو بار رأي گیري صورت گرفته اس��ت كه در جلسه 
نخس��ت پنج رأي مثبت، يك رأي مخالف و يك رأي ممتنع و 
در جلس��ه دوم تمام اعضاي اصلي هیئت مدي��ره خانه تئاتر به 
گیل آبادي رأي مثبت مي دهند. نكته جالب توجه آن است كه با 
دادن هفت رأي مثبت مشخص مي شود حمیدرضا نعیمي نیز به 
گیل آبادي رأي مثبت داده است. سال گذشته در چنین روزهايي 
نعیمي و گیل آبادي پیرامون اجرا در سالن سمندريان ايرانشهر به 
اختلاف مي رسند تا در نهايت نعیمي از ايرانشهر به شهرزاد كوچ 

كند و حواشي بسیار او با قاسم جعفري در شهرزاد پديد  آيد.

    تئاتر  

   محمدصادق عابديني 
مجموعه انيميشن ايراني »ديرين ديرين« يكي از 
موفق ترين سريال هاي انيميشني ايراني است كه 
در قالب آيتم هاي كوتاه تولي�د و در فضاي مجازي 
منتشر مي ش�ود؛ آيتم هايي كه تا همين چند سال 
پيش در تلويزيون هم شاهد پخش آن بوده ايم اما 
بنا به سياس�ت هاي اداره بازرگاني صداوس�يما كه 
به ض�رر توليدكننده ايراني اس�ت، در حجم بالاي 
انيميشن هاي خارجي كه با فرهنگ كشورمان در 
تعارض هستند، خبري از ديده شدن »ديرين ديرين« 
نيس�ت. »جوان« ب�ه بهانه نامه سرگش�اده محمد 
ابوالحس�ني تهيه كننده اين مجموعه انيميش�ن 
به رئي�س ق�وه قضائيه درب�اره مافياي آموزش�ي 
در تلويزي�ون، گفت وگويی با وي داش�ته اس�ت. 
به تازگي نامه اي سرگشاده به رئيس قوه 
قضائيه نوش�ته ايد و در آن از تبليغات 
مؤسس�ات كنكور در تلويزيون، گلايه 
كرده ايد، با اين موضوع شروع كنيم كه 

چرا چنين نامه اي نوشته شد؟
ما معتقديم مباحثي مانند شادي و نشاط در بچه هاي 
ايراني به شدت تحت تأثیر مسائلي چون كنكور قرار 
گرفته است كه صداوسیما نیز با تبلیغات پرحجم به آن 
دامن مي زند. در ابتدا هم فقط بحث كنكور بود اما الان 
مي بینیم كه براي بچه هاي دوره دبستان هم آزمون 
جامع برگزار مي كنند. به نظر شما چرا بايد يك كودك 
دبس��تاني در يك آزمون جامع قرار گیرد كه س��طح 
خودش را با دانش آموزان س��طح شهر مقايسه كند؟ 
استرس��ي كه از طريق همین تبلیغات به بچه ها وارد 
مي شود و روي روح و روان آنها تأثیر منفي مي گذارد؟ 
غیرقابل انكار است. چرا نبايد جلوي مافیاي كنكور و 
مؤسسات آموزشي گرفته ش��ود. وقتي در تلويزيون 
پیش��نهاد مي ش��ود كه بچه به جاي كتاب داستان 
كتاب كمك درسي در خانه بخواند حتي روي مسائل 

فرهنگي نسل آينده هم تأثیر منفي مي گذارد. 
بدون تلويزيون هم  فضاي جامعه تحت 
تأثير مؤسسات كنكور هست، آن را هم 

مي شود تقصير تلويزيون انداخت؟
بگذاريد يك مثال بزنم، تبلیغ كرم حلزون را حتماً 
به ياد داريد. تلويزيون در سطح وسیعي كرم را تبلیغ 
كرد و پول كلاني براي آن تبلیغ گرفت. ش��ركت 
تولیدكننده هم به خاطر آن تبلیغات، كلي درآمد 
داشت اما در آخر معلوم شد هیچ چیزي وجود ندارد 
و همه چیز به ضرر مردم تمام شد. در آن زمان كسي 
آمد به تلويزيون بگويد كه چرا براي س��ود بیشتر 
چنین چیزي را تبلیغ كردي؟ مؤسس��ات كنكور 

هم در قالب آگهي بازرگاني يا حضور در برنامه هاي 
تلويزيوني باعث مي شوند كه آرامش روحي و رواني 
و آموزش��ي فرزندان ايران به هم بريزد. اما مافیاي 
مؤسسات كنكور خیلي قوي است و بايد ما به همراه 
رس��انه ها به كمك وزير آموزش و پرورش برويم تا 
جلوي اين مافیاي آموزشي را بگیرد. من در نامه ام 
به رئیس قوه قضائیه خواستم در اين موضوع ورود 
پیدا كنند. ما حداقل در 10 قسمت به اين موضوع 
خواهیم پرداخت. بايد در اين خصوص فرهنگ سازي 
شود تا با حمايت مردمي، آموزش و پرورش هم بتواند 

راحت تر با مافیا برخورد كند. 
به مجموعه »ديرين ديرين« بپردازيم. 
سوژه هاي اين برنامه  كه موضوعات روز 

جامعه است، چطور انجام مي شود؟
مي ش��ود گفت كه س��وژه ها را خود م��ردم به ما 
مي دهند، يعني ما همان حرف هايي كه مردم در 
مهماني ها، در خیابان يا تاكسي به هم مي گويند 
را در قالب جدي��د و با بیان طنز بی��ان مي كنیم. 
س��وژهاي ديرين ديرين همان هايي هستند كه 
در جامعه هر روز آنها را مي بینیم كه با قلم خوب 
و شیرين علي درخشي نوشته ش��ده و با صداي 

دلنشین محمدرضا علیمرداني دوبله مي شود. 
ديرين ديرين چقدر بيننده دارد؟

ه��ر ك��دام از آيتم هاي ما ب��ه طور متوس��ط بین 
7 تا 8میلیون ب��ار بازديد مي ش��ود، البته كارهاي 
شاخص مان تا 25میلیون بازديد داشته است. تقريباً 

همه »ديرين ديرين« را نگاه مي كنند. 
بعضي از موضوعات واقعاً به روز هستند. 
براي توليد ه�ر آيتم، از س�وژه يابي تا 

انتشار چقدر وقت مي برد؟ 
تقريباً براي هر انیمیش��ن س��ه هفت��ه زمان از 
سوژه يابي تا انتشار وقت لازم است اما ما متناسب 
با موضوعات روز كارهايي را 12س��اعته تولید و 
منتشر كرده ايم. مثل آيتم »يك دلار دارم« كه 
جالب است ما در استوديو در حال ضبط بوديم كه 
هي خبر مي رسید قیمت دلار بالا رفته و در آخر 

كار ما به طور كلي عوض شد. 
س�ناريو و ديالوگ ه�ا را چ�ه كس�ي 
مي نويسد؟ آيا اعضاي گروه مثل آقاي 

عليمرداني در تهيه آن نقش دارند؟
كارها همگي از قبل نوش��ته  ش��ده اند، ما س��ه نفر 
نويس��نده داري��م، علي درخش��ي كه سرپرس��ت 
نويسنده ها و كارگردان كار است، دو نويسنده ديگر 
هم داريم، البته سر ضبط هم علیمرداني اگر بداهه به 
ذهنش رسید اضافه مي كند يا به درخشي مي گويد و 

با مشورت كارگردان متن تغییر پیدا مي كند. 
ديرين ديري�ن به موضوع�ات اخلاقي، 
سبك زندگي، فرهنگ سازي و حمايت 
از توليد ملي پرداخت�ه، ولي آيتم هاي 
آن مدتي اس�ت كه از تلويزيون پخش 

نمي شود، اين كار علت خاصي دارد؟
همان طور كه اش��اره كرديد ما درب��اره همه اين 
موضوعات كار تولید كرده ايم؛ موضوعاتي كه وظیفه 
تلويزيون است به آن بپردازد. اما چند سالي است كه 
اداره كل بازرگاني صداوسیما به شبكه ها نامه زده 
است كه »ديرين ديرين« پخش نكنند. من با آقاي 
علي عسگري ديدار داشته ام، ايش��ان به صراحت 
از ديرين ديرين حمايت كردند و دستور دادند كه 
آيتم هاي برگزيده آن از تلويزيون پخش شود، اما 

متأسفانه زيرمجموعه كار خودشان را مي كنند. 
دليل آن كار چيست؟

مي گويند »ديرين ديرين« اگ��ر از تلويزيون پخش 
ش��ود، ش��خصیت هاي آن در بین مردم ش��ناخته 
مي شوند، بعد ما مي رويم محصولاتي مثل دفتر مشق 
با تصوير كاراكترهاي »ديرين ديرين« تولید مي كنیم 
و پولدار مي ش��ويم! در حالي كه همین صداوسیما 
پ��ول مي دهد انیمیش��ني مثل »باب اس��فنجي« 
مي خرد كه با فرهنگ ما همخواني هم ندارد، بار ها 
و بار ها آن انیمیش��ن را پخش مي كن��د و بعد يك 
تاجر ايران��ي وقتي محبوبیت »باب اس��فنجي« را 
مي بیند، مي رود به چین سفارش اسباب بازي و دفتر 
باب اس��فنجي را مي دهد. در اين بین امريكايي ها، 
تاجر ايراني و تولیدكننده چیني س��ود مي كنند و 
صداوسیما فقط هزينه مي دهد كه آنها سود كنند. 
حالا تلويزيون چون احتمال مي دهد ما بخواهیم دفتر 
»ديرين ديرين« بفروشیم مي گويد پخش نشود، تازه 
فرض كنیم ما اين كار را انجام دهیم. مگر بد است كه 
در سال تولید ملي يك تولیدكننده داخلي دفترچه، 
س��فارش كار بگیرد و تولید كند! صداوسیما با اين 

روش مي خواهد از تولید ملي حمايت كند؟
چقدر توانسته ايد فرهنگ سازي كنيد؟
به نظر خود من كه ديرين ديرين در فرهنگ سازي 
موفق بوده، مثلًا آيتمي داش��تیم درباره اينكه هر 
روز يك سیب بخوريم. خانمي من را ديد و تشكر 
كرد و گفت فرزندانم اصلًا سیب نمي خوردند ولي 
از وقتي ديرين ديرين را ديده اند هر روز يك سیب 
مي خورند، حتي درباره همی��ن نامه به رئیس قوه 
قضائیه ه��م بازتاب ها خوب ب��وده، از قوه قضائیه 
تماس گرفتند و قول پیگی��ري دادند، از آموزش و 
پرورش و انجمن ناشران كودك و نوجوان زنگ زده 

و خیلي از معلمان اعلام حمايت كرده اند. 
ديرين ديرين در آينده تغيير می كند؟

مي شود گفت ما در دوره پوس��ت اندازي هستیم. 
قالب ديرين ديري��ن در حال تغییر اس��ت و آقاي 
درخشي در حال بازطراحي شخصیت ها هستند تا 

در فضاي جديدي ديرين ديرين را تولید كنیم.

مباحثي مانند شادي و نشاط در بچه هاي 
ايراني به شدت تحت تأثير مسائلي چون 
كنكور قرار گرفته است كه صداوسيما نيز 
با تبليغات پرحجم ب��ه آن دامن مي زند. 
در ابت��دا هم فق��ط بحث كنك��ور بود اما 
الان مي بيني��م كه ب��راي بچه هاي دوره 
دبستان هم آزمون جامع برگزار مي كنند

 تسهيلات ويژه پرديس سينمايي
باغ كتاب به دانشجويان  

طرح تس�هيلات وي�ژه پردي�س س�ينمايي باغ كت�اب به 
دانشجويان آغاز شد. 

پرديس سینمايي باغ كتاب در راستاي ارج نهادن به دانشجويان، 
تسهیلات ويژه اي را ارائه خواهد داد و دانشجويان از روز يك شنبه 
10 تیرماه مي توانند روزهاي يك ش��نبه، دوشنبه، چهارشنبه و 
پنج شنبه تا قبل از ساعت 17 با ارائه كارت دانشجويي معتبر، به 
صورت نیم بها در پرديس سینمايي باغ كتاب به تماشاي فیلم هاي 

روي پرده بنشینند. 
همچنین دانشجويان مي توانند با مراجعه به گیشه سینما از بن 
تخفیف 15درصدي »كافه سینما پرديس سینمايي باغ كتاب« 

واقع در طبقه منفي يك استفاده كنند. 
.............................................................................................................

فصل دوم »بانوي سردار« ساخته مي شود
 زندگي عليمردان خان به روايت شيخ طادي  
تهيه كننده سريال »بانوي س�ردار« گفت: فصل اول سريال 
»بانوي س�ردار« ب�ه زندگي بي ب�ي مريم س�ردار بختياري 
مي پرداخت و فصل دوم آن به زندگي عليمردان خان بختياري 
خواهد پرداخت كه سال آينده وارد مرحله توليد خواهد شد. 
»سعید مرادي« تهیه كننده سريال »بانوي سردار« در گفت وگو 
با فارس گفت: فاز دوم سريال »بانوي سردار« به كارگرداني پرويز 

شیخ طادي در دست نگارش است. 
پیش از اين بنا بود تا اين س��ريال به كارگرداني سعید سلطاني 
ساخته شود، اما به دلايلي به پرويز ش��یخ طادي سپرده شد و با 
توجه به تغییر مقطع زماني هنوز مش��خص نیست كه در فصل 
دوم بازيگرها تغیی��ر خواهند كرد يا نه. تصويرب��رداري فاز اول 
اين سريال چندي پیش به پايان رسید و آخرين سكانس ها در 

ارتفاعات پرديس و پلور مازندران مقابل دوربین رفت. 
پانته آ س��یروس بازيگر اصلي اين س��ريال نقش بي بي مريم را 
ايفا مي كن��د كه به دلی��ل توانمندي هايي كه در س��واركاري و 

شمشیربازي داشته براي اين نقش انتخاب شده است. 
زرنان ش��هريار، ش��هرك دفاع مقدس و يكي از لوكیش��ن هاي 
فیلم سینمايي »يتیم خانه ايران« نیز از ديگر لوكیشن هاي اين 

سريال هستند.

گفت و گوي »جوان« با تهيه كننده »ديرين ديرين«

 تلويزيون باب اسفنجي امريكايي را 
به »وِي« ايراني ترجيح مي دهد

     فرزين ماندگار
يك تهيه كننده پيشكسوت سينما مي گويد: آدم هايي كه اساساً 
دغدغه فرهنگي ندارند با عكس گرفتن با برخي هنرمندان سينما 
و با انتش�ار آن عكس ها و با چك هايي كه به نام آن هنرمندان 
صادر مي كنند، سعي مي كنند پولي را كه مشخص نيست از چه 
مراكزي و بابت چه چيزي به دست آورده اند به نوعي تطهير كنند. 
غلامرضا موس��وي به اين موضوع اش��اره مي كند كه: چند سال 
پیش متوجه ش��دم كساني به اسم س��رمايه گذار سعي مي كنند 
وارد سینما و بعدها شبكه نمايش خانگي ش��وند و از روش هايي 
كه دارند مش��خص اس��ت كه نیت و قصد كار فرهنگ��ي ندارند. 
اساساً به قد و قواره ش��ان اين حرف ها نمي آيد. طبیعتاً كارهايي 
را هم سرمايه گذاري مي كنند كه برگش��ت ندارد، بنابراين اينكه 
قربه الي الله بخواهن��د كار كنند و خروجي هاي فرهنگي داش��ته 
باشند بعید است، به همین جهت از همان ابتدا شاخك هاي من 
به من ندا داد كه به نظر مي رسد اينها پول هاي ناسالمي دارند و از 
طريق آوردن به سینما يا برخي سريال هاي نمايش خانگي قصد 
به اصطلاح پولش��ويي دارند كه آن را تطهیر كنند و بیرون ببرند. 
بعدها مشخص شد كه اين قصه متأسفانه درست است. نتايجي را 
كه در برخي از فیلم ها و سريال هاي نمايش خانگي ديديم نشان 
داد اين حض��رات با همین نیت آمدند و در حقیقت س��عي دارند 
با مطرح كردن خودش��ان، با عكس گرفتن با برخي از هنرمندان 
سینما و با انتشار آن عكس ها و با چك هايي كه به نام آن هنرمندان 
صادر مي كنند پولي را كه مشخص نیست از چه مراكزي و بابت چه 
چیزي به دس��ت آورده اند به نوعي تطهیر كنند. وي در گفت وگو 

با خبرآنلاين مي افزايد: اينها پولي را كه به دست آورده اند معمولاً 
برايش زحمت معمول را نكشیده اند، يعني اين پول با عرق جبین 
و كد يمین به دست نیامده است. طبیعي است براي اينكه بتوانند 
عكس هاي 6 در 8 با هنرمندان بگیرند و بعد بتوانند با آن به اهدافي 
كه درباره تكثیر كردن پول هايشان دارند دست پیدا كنند، هیچ 
حساب و كتابي براي خرج كردن ندارند و برايشان هم اساساً اين 
مسائل مهم نیست. اصلًا اين افراد نگاه فرهنگي و اقتصادي سالم 
ندارند، بنابراين يكي از مشكلاتي هم كه ايجاد مي كنند اين است 
كه مسائل اقتصادي ما را دچار مشكل مي كنند. دستمزدها را بالا 
و پايین مي كنن��د، هزينه تولید فیلم ها را افزاي��ش مي دهند و با 
مسائلي از اين قبیل اقتصاد سینما را دچار تلاطم مي كنند. به گفته 
اين تهیه كننده، بازيگري كه به جاي دو ماه در عرض پنج روز سه 
برابر دستمزد واقعي اش را مي گیرد دچار مشكل ذهني خواهد شد. 
آدم هاي كمي هستند كه بتوانند متوجه شوند پشت قضیه چیست 

و پول شان را بگیرند و در كار رفتار منطقي داشته باشند.

اظهارات تازه غلامرضا موسوي درباره پولشويي در سينما و نمايش خانگي  

با سينما مي خواهند پول هاي كثيف را تطهير كنند

در اوج مشكلات اقتصادي مردم گردش مالي حراج تهران 31ميليارد تومان شد 

آريايي بودن مشكلي با خريدهای ميلياردی اشيا ندارد؟!
   مصطفي شاه كرمي

در روزهايي كه مشكلات عديده اقتصادي و ركود حاكم 
بر پيكره اقتصاد و توليد در كشورمان باعث تلاطم و بروز 
نارضايتي هاي�ي در ميان اصناف مختلف ش�ده، عده اي 
همچنان بر غرب پرستي و اداهاي شبه روشنفكري شان 
اصرار دارند. نمونه آن برپايي نهمين حراج هنر كلاسيك 
و مدرن ايران اس�ت كه در هتل پارس�يان برگزار ش�د. 
مهم ترين اخباري كه اي��ن روزها آحاد اف��راد جامعه دنبال آن 
هستند و در میان گعده ها و دورهمي هاي حقیقي و مجازي شان 
راجع به آن صحبت مي كنند، گران ش��دن مكرر و متوالي اقلام 
و اجناس مختلف اس��ت ام��ا در بین مردم هس��تند افرادي كه 
دغدغه هايي از جنس خودشان دارند؛ افرادي كه در جريان كلي 
جامعه در قامت يك جزيره ظاهر مي شوند. در اين بین اتفاقاتي 
مانند حراج آثار هنري در هتل پارسیان تهران كه نهمین دوره اش 
يكي دو روز پیش برگزار شد محملي است براي اتفاقات و اخباري 
كه با شنیدنش حتماً تعجب مي كنید. گردش مالي فروش چند 
اثر هنري در جريان اين حراج 31میلیارد تومان اعلام شد. اينكه 
اصل ماهوي و نیاز جامعه ما به چنین اداهاي غرب مآبانه اي چه 
مي تواند باشد، پرسشي است كه برگزاركنندگان اين حراج بايد 
به آن پاسخ بدهند اما اينكه در روزگاري كه فشار اقتصادي ناشي 
از س��وءمديريت مديران و مس��ئولان اجرايي و نه تحريم هاي 
غیرقانوني و غیرانساني غرب، باعث رنجش خاطر مردم شده، چرا 
عده اي به برگزاري چنین شوآف هايي كه يقیناً گستره مخاطبان 
و موافقانش همان چند نفري هس��تند كه تعدادش��ان كمتر از 
صندلي هاي سالن است، اين همه اصرار دارند؟! خريد و فروش 
چند صد میلیوني يا چند میلیاردي يك ستاره پنج پر آينه كاري 
شده با قیمت 750میلیون تومان يا يك عكس سه تیكه از يك 
گاو گريان! با قیمت پايه 220میلیون توم��ان، در روزگاري كه 
بیكاري، واردات بي رويه، ركود و عدم حمايت از تولید گريبانگیر 
جوانان و خانواده هاي آنان ش��ده، چیس��ت؟ آيا زي مسلماني و 
ايراني چنین تأكی��دي دارد؟ آريايي و ايران��ي بودن فقط براي 
مواقعي است كه قرار اس��ت براي خوش��ايند مرعوبان غرب يا 
شبه روشنفكرهاي بنیان برانداز آن هم با توجیهات بلاهت آمیز، 
به سمت كشور و مردم و دين مان لجن پراكني كنیم؟! چطور ادعا 
مي ش��ود پول چند پرس غذاي نذري بايد خرج كشور شود اما 
خرج چندين میلیارد تومان براي يك اثر هنري )كه در جايگاه 
خودش قابل تكريم و تعظیم است( هیچ اشكال شرعي، عقلي، 
آرياي��ي و ايراني ندارد؟! با چ��ه متر و معیاري پول س��فر حج و 
كربلاي زن و مرد پیري كه دهها سال در حسرت زيارت قبله گاه 
قلوب العارفین امام حسین)ع( بهتر است خرج فقرا شود اما اگر 

چند صد میلیون تومان توسط يك نوكیسه تازه به دوران رسیده 
براي يك شيء خرج شود، مي ش��ود بافرهنگ و آريايي بودن؟! 
احیاناً كس��ي نمي داند اين آريايي بودن چرا همیشه با مظاهر و 

شعائر مذهبي و ديني ايرانیان مشكل دارد؟!
نكته بس��یار مهم ديگري كه در لابه لاي حرف ه��ا و انتقادات 
ممكن اس��ت مغفول واقع ش��ود، بحث پول هايي است كه در 
چنین مراس��ماتي خرج مي ش��ود. به كلام روش��ن تر، بحث 
پولش��ويي و تمیز كردن پول هاي كثیف راه هاي بسیاري دارد 
كه اتفاقاً خريد آثار هنري و به جري��ان انداختن آن پول ها در 
حراج هاي متنوعي است كه كشورهاي زيادي اقدام به برپايي 
آنها مي كنند. پیدا كردن رد و نش��ان پول ه��اي كثیفي كه در 
محافلي به اين شكل رد و بدل مي شود براي نیروهاي پلیس و 
ضدپولشويي بسیار سخت است. از سويي ديگر به لطف تسامح 
و گاه تجاهل برخي مسئولان توجه به چنین جرمي در جايي 
مثل حراج آثار هنري در كش��ورمان، ممكن اس��ت ايران را به 
مكاني براي پولشويي تبديل كند. ش��اهد مثال در اين رابطه 
اظهارات وزير كش��ور درباره خطر وجود پولشويي در جريان 
اتفاقات مختلف است كه در نوع خودش قابل تأمل و تعمق هم 
بود. جايي مثل حراج آثار هنري با يك چنین قیمت هاي نجومي 
میلیاردي كه اعجاب آور نیز هستند حتماً مي تواند يك مسیر 
بالقوه و بي دردسر براي فعالیت باندهايي باشد كه در اين حوزه 
فعالیت هاي خلاف قانون مي كنند. صرف همین مؤلفه مي تواند 
مورد توجه دستگاه هاي امنیتي و اطلاعاتي داخلي قرار بگیرد. 
در واقع گذشته از مسائل اقتصادي، اجتماعي، فرهنگي و هنري 
كه به آنها اشاره شد، بعد از اتفاقاتي كه درباره جاسوسي عده اي 
از جواسیس كشورهاي خارجي كه با بهانه قرار دادن حمايت 
از محیط زيست و جلوگیري از انقراض يوزپلنگ ايراني شكل 
گرفت، توجه و تمركز هر چه بیشتر همراه با حساسیت مضاعف 
نیروهاي امنیتي و اطلاعات��ي را مي طلبد تا جلوي راه هرگونه 

خسارت و اضرار به مردم و كشورمان مسدود گردد.

    خبر

حكمت 3

بخل ننگ است و ترس مايه نقصان، 

فقر ش��خص زيرك را از بیان دلیلش 

گنگ می س��ازد و آن ك��س كه فقیر 

و تنگدست است حتی در شهر خود 

غريب است.

پخش مستقيم همايش منافقين از شبكه تحت حمايت آل سعود 

»ايران اينترنشنال« نتوانست وابستگي خود را پنهان كند

   محمد صادقي
ش�بكه ماه�واره اي اي�ران اينترنش�نال ك�ه ب�ا رويك�رد 
خب�ري فعالي�ت مي كن�د، هماي�ش گروه�ك منافقي�ن 
ش�بكه  داد.  پوش�ش  زن�ده  ط�ور  ب�ه  را  اروپ�ا  در 
ايران اينترنش�نال تحت مالكيت س�عودي ها اداره مي شود. 
تلويزيون ماهواره اي ايران اينترنشنال، در روز هفتم تیرماه مصادف 
با واقعه هفتم تیر، اقدام به پوش��ش زنده همايش اعضاي گروهك 
تروريس��تي منافقین كرد. اين همايش در پاريس مركز فرانس��ه 
و با حضور مريم رجوي س��ركرده اين گروه تروريس��تي و برخي از 
چهره هاي سیاس��ي اروپايي برگزار شد. پوش��ش زنده تصاوير اين 
همايش كه در آن اعضاي گروهك منافقین، ايران را تهديد مي كنند، 
موجي از انتقاد علیه اين شبكه ماهواره اي و افشاگري از پشت پرده 
راه اندازي ايران اينترنشنال را در پي داشته است. هر چند اين شبكه 
در اقدامي منفعلانه، با انتش��ار پیامي به عنوان پاسخ به انتقادهاي 
مخاطبان، پخش تصاوير زنده همايش سالانه سازمان منافقین را 

پوشش بي طرفانه تمام رويدادهاي مرتبط با ايران و انعكاس صداهاي 
مختلف دانسته اما اين مسئله نتوانسته است از موج فراگیر افشاگري 
درباره مالكیت شبكه ايران اينترنشنال و حامیان آن جلوگیري كند. 
بسیاري از كاربران فضاي مجازي اقدام شبكه ايران اينترنشنال در 
پوشش زنده مراسم سالانه گروهك منافقین را به نوعي تبلیغ براي 
اين گروه قلمداد كرده و با يادآوري اقدامات تروريس��تي منافقین، 
ايران اينترنش��نال را حامي اين گروه تروريستي عنوان كرده اند. از 
سوي ديگر، چندين كار بر نیز س��راغ موضوع كشف مالكان واقعي 
ايران اينترنش��نال رفته اند. در پس��ت هاي متعدد منتشر شده در 
فضاي مجازی شبكه هايي مانند »توئیتر«، بر مالكیت يك شركت 
سعودي بر »ايران اينترنشنال« تأكید كرده اند. نام شبكه تلويزيوني 
ايران اينترنش��نال از سال گذش��ته بر س��ر زبان ها افتاد؛ شبكه اي 
كه دفتر آن در لندن قرار دارد و پول راه اندازي آن را ش��ركت هاي 
س��عودي تقبل كرده اند. در گزارش��ي درباره  نحوه راه اندازي اين 
شبكه، به سابقه تلاش عربستان سعودي براي راه اندازي يك شبكه 
فارسي زبان ماهواره اي اشاره شده اس��ت. به گفته همكاران شبكه 
ايران اينترنشنال اين شبكه قرار است نقشي مشابه شبكه cnn را 
در ايران بازي كند. به همین منظور تیم حرفه اي از همكاران سابق 
شبكه بي بي سي در راه اندازي اين شبكه و مديريت فني آن حضور 
داشته اند. ايران اينترنشنال تا پیش از پخش مراسم سالانه گروهك 
منافقین ت��لاش مي كرد خط��وط فكري و جهت گیري سیاس��ي 
مشخصي از خود به نمايش نگذارد اما وزن دهي و خوش خدمتي به 
منافقین در پاريس نشان داد ايران اينترنشنال نتوانسته است نقابي 

كه بر چهره زده است را براي مدت زمان طولاني نگه دارد.

حكم پرونده كيارستمي صادر شد
چهار روز تا دومين سالگرد درگذش�ت عباس كيارستمي باقي مانده و حكم 
قطعي پرونده پزش�كي اين كارگردان س�ينما به صورت رس�مي اعلام شد؛ 
حكمي كه البته تازه نيست و اواخر سال گذشته نتيجه آن مشخص شده بود. 
به گزارش ايسنا، اتفاق جالب توجهي كه در آستانه 14 تیرماه )سالروز درگذشت 
كیارستمي( افتاده، اعلام حكم قطعي پرونده  پزشكي اين سینماگر پس از دو سال 
پیگیري و شكايت خانواده اين سینماگر از پزشك معالج و بیمارستان »جم« است؛ 
بیمارستاني كه كیارس��تمي پیش از عزيمت به فرانسه در آن بستري و همان جا 

تحت عمل جراحي قرار گرفته بود. 
حكم قطعي شده، فقط به توبیخ كتبي پزشك معالج و درج در پرونده و نشريه نظام 

پزشكي محل ختم شده است. 
در اين دو سال خانواده بهمن كیارستمي به نمايندگي از خانواده خود پیگیري هاي 
زيادي را براي تشكیل يك پرونده پزشكي و شكايت انجام داد اما نهايتاً نتیجه اي كه 
ابتدا حاصل شد سه ماه محرومیت پزشك معالج از طب در شهر تهران بود كه برخي 
معتقد بودند، همین سه ماه محرومیت كم چیزي نیست ولي در آخر همان هم به 

توبیخ كتبي تقلیل يافت و هیئت عالي نظام پزشكي هم آن را تأيید كرد. 
روزگذشته )يك شنبه، 10 تیرماه( دكتر محسن خلیلي قائم مقام معاون انتظامي 
كل سازمان نظام پزشكي در گفت وگويي با ايس��نا، اعلام كرده است: با توجه به 
اينكه در اين پرونده و در هیئت تجديد نظر استان، رأي به توبیخ كتبي با درج در 
پرونده و درج در نشريه سازمان داده شد، از طريق رياست كل سازمان درخواست 
بررسي مجدد در اين پرونده در هیئت عالي شد. به اين ترتیب هیئت عالي نیز پس 
از رسیدگي، رأي هیئت تجديد نظر را تأيید كرد.  پیش از اين بهمن كیارستمي 
تأكید كرده بود كه اين حكم جديد نیست چراكه اسفندماه سال گذشته، ابلاغ شده 

و احتمالاً فقط اعلام رسمي مي شود.

    دریچه


